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Město Kyjov 

Komise životního prostředí 

Zápis z jednání č. 10/2020 

Datum konání: 17. 12. 2020 

Místo konání: Městský úřad Kyjov, velká zasedací místnost  

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté: Daniel Čmelík – místostarosta města 

 Ing. Vladimír Šimeček – ředitel TS Kyjov 

Ing. Lukáš Lattenberg – zahradní architekt 

Ing. arch. David Hoffmann – městský architekt  

Ing. arch. Martina Černá – členka komise výstavby a urbanismu  

 

Zapisovatel:  Ing. Tomáš Blažek 

 

Ověřovatel:  Ing. Pavel Berka 

Čas jednání:  15.00 – 17.15  

 

Program jednání: 

1. Obhlídka stromů na břehu Kyjovky v prostoru parteru před gymnáziem, úprava prostoru 

před městskou knihovnou  

2. Adaptační opatření   

3. Úpravy zeleně (keřového patra) v městském parku 

4. Kontrola úkolů 

5. Kácení dřevin 

6. Různé 

 

 

Průběh jednání: 

 

 

1. Obhlídka stromů na břehu Kyjovky v prostoru parteru před gymnáziem, úprava 

prostoru před městskou knihovnou 

 

a) Obhlídka stromů na břehu Kyjovky v prostoru parteru před gymnáziem 

 

V rámci obhlídky byl posouzen stav zde vyrůstajících stromů. Bylo konstatováno, že jeden 

z topolů je možno pokácet, a to z důvodu jeho snížené provozní bezpečnosti (rozsáhlá dutina 

v kmeni stromu). U dalších stromů by bylo vhodné provést redukční ořezy. Stromy vyrůstají 

na pozemcích Povodí Moravy, proto je nutné veškeré zásahy na stromech projednat 

s vlastníkem pozemku.   
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b) Úprava prostoru před městskou knihovnou  

 

Ing. arch. Černá představila komisi studii úpravy veřejného prostoru před městskou 

knihovnou, jenž je uvedena v přílohách č. 2a a 2b. Členové komise se mohou k těmto 

navrženým úpravám vyjádřit na příštím jednání komise.   

 

 

2. Adaptační opatření  

 

Komise se shodla, že zpracování adaptačních opatření pro Kyjov bude zadáno spolku VODA 

LIDÉ KRAJINA. Za tímto účelem vznikla pracovní skupina, která vypracuje konkrétní zadání 

tak, aby mohl být požadavek na zpracování adaptačních opatření pro Kyjov předložen na 

jednání RM dne 18. 1. 2021. Pracovní skupina se sejde 7. 1. 2021.  

 

 

3. Úpravy zeleně (keřového patra) v městském parku 

 

Ing. Lattenberg zpracoval návrh možných zásahů a redukce keřového patra v městském 

parku. Komise provedla obhlídku v  předmětné lokalitě. Konečnou podobu navrhovaných 

úprav keřového patra zpracuje pracovní skupina, která se sejde 7. 1. 2021. V případě, že zásah 

bude spočívat v ořezu křovin, bude možné jej provést ihned, v případě, že se bude jednat o 

úplné odstranění křovin, bude nutné s realizací posečkat do vydání povolení odboru životního 

prostředí.    

 

 

4. Kontrola úkolů 

 

 Obnova polní cesty od vodojemu u silnice do Bukovan do „Sobůlského“ lesa 

 Vodičkova louka 

Ing. Berka informoval komisi, že v záležitosti případných směn pozemků pro uvedené záměry 

bude se společností ZEMSPOL jednat starosta města.       

 

 VKP „V Podsedkách“ 

Managementová opatření byla provedena. Mgr. Veverková a Mgr. Lungová požádaly o 

prořezání a seč travin na horní cestě – provedou TS Kyjov v zimním období.   

 Obnovení značení NS 

Mgr. Veverková sdělila, že jednala s p. Zemanem z KČT, který uvedl, že barvu potřebnou 

k obnovení značení (EMAILIN) KČT neposkytuje. V této souvislosti rovněž sdělila, že 

v únoru místní MAS otevře výzvu pro podávání dotačních žádostí, která by se dala využít i 

pro obnovu značení NS. V tomto případě by bylo tedy možné KČT požádat o obnovu značení, 

které by bylo částečně zaplaceno z této dotace. Dále by se dala případná dotace využít 

k provedení značení cesty do Chrastí (od obchodu Penny), k provedení značení cesty od 

Chrastí k Rochu a k provedení značení cesty do Sobůlského lesa. Možnost podání žádosti o 

dotace bude projednána na ORM dne 7. 1. 2021.   
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 Memorandum s Povodím Moravy 

Další jednání proběhne dle možností Povodí Moravy.  

 

 Polep přístřešků autobusových zastávek 

Úkol trvá. 

 

 Převod lokality Boršovské louky do režimu VKP 

Úkol trvá, podklady zajistí Mgr. Veverková a Mgr. Lungová. Termín: 31. 3. 2021 

 Exkurze do firmy LIKO-S 

Přesunuta na vhodnou dobu po zmírnění současné epidemické situace.    

 

 Problematika odchytu holubů 

Informace podal Ing. Šimeček. Doposud bylo odchyceno celkem 110 holubů. Odchytové 

klece jsou umístěny – 1x ve dvoře budovy Masarykovo nám. 56, 1x v areálu mlékárny a 1x na 

budově zdravotní školy. TS Kyjov vyrobí ještě jednu klec.  

 

V souvislosti s odchytem holubů informoval Ing. Blažek komisi o nabídce ornitologa p. Karla 

Šimečka na dodávku a montáž 4 budek pro poštolky v rámci akce „Podpora hnízdění poštolky 

obecné – instalace hnízdních budek“. Nabídka je uvedena v příloze č. 3.     

 

Komise doporučuje tuto nabídku akceptovat a budky instalovat. 

 

 

5. Kácení dřevin 

 

Komise byla informována o kácení následujících dřevin:  

 k. ú. Bohuslavice u Kyjova – Výzva Správy železnic – jedná se o kácení asi 9 kolizních 

stromů a ořez dalších stromů (vrb) podél tratě Brno – Veselí nad Moravou  

 k. ú. Bohuslavice u Kyjova – údržba ochranného pásma elektroenergetického vedení 

 sídliště Lidická – 2x bříza – jedná se o kácení v souvislosti se záměrem společnosti CIP 

Bzenec na rekonstrukci bývalého internátu na bytový dům. Komise se ke kácení vyjádří 

až po předložení konečné projektové dokumentace s návrhem náhradní výsadby. 

 

 

6. Různé 

 

Mgr. Lungová 

 dotazovala se na plochu pozemků za bytovými domy na Sídlišti za Stadionem, kde byl 

realizován nový plynovod a kde byly původně zahrádky. Ing. Šimeček informoval, že při 

obchůzce bylo vedením města rozhodnuto uvést pozemky do takového stavu, aby zde 

zahrádky zase mohly vzniknout, 

 problematika vzniku květinových záhonů v parku u kaple Sv. Josefa. Ing. Berka doporučil 

řešit lokalitu koncepčně, tzn. i opravu cest. Mgr. Veverková navrhla, aby městem bylo 

zadáno vypracování celkového projektu zahradním architektem a potom využít vhodný 
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dotační titul pro jeho realizaci.  Na příští jednání komise bude k této problematice pozván 

p. Pekárek, vedoucí ORM. 

 dotazovala se na záměr investora Grmolec servis, s.r.o., na výstavbu nových RD na ul. 

Brandlova. Informace k tomuto záměru podala p. Mgr. Bednaříková.  

 

MUDr. Šimeček 

 dotaz na ošetření nově vysazených stromů v lokalitě Koliba. 

 

RNDr. Ambrozek 

 věnoval členům komise publikaci „Lúky Bílých Karpat“. 

 

Ing. Lattenberg 

 upozornil na aktualizaci Výzvy MŽP č. 9/2019, jenž umožňuje realizovat výsadbu stromů 

rovněž ve volné krajině. Dotaci by bylo možné tedy využít na výsadbu stromů např. při 

obnově třešnové aleje u cesty do Chrastí, podél cesty za Boršovem směrem k VKP 

V Podsedkách, podél cyklostezky Mutěnka nebo na některých zemědělských pozemcích, 

kde byly uzavřeny s pachtýři nové pachtovní smlouvy s výhradou využití části pozemků 

pro ekologické účely. Členové komise mohou na příštím jednání komise předložit vlastní 

návrhy pozemků k využití pro tuto dotaci.  

 

Mgr. Veverková 

 dotazovala se na obnovu alejí podél silnic na Bohuslavice a Sobůlky, 

 informovala, že ČSOP Kyjov má k dispozici a nabízí k využití 2 besídková krmítka.  

 

Návrhy a doporučení Radě města Kyjova:   

 

15/2020 - komise doporučuje realizovat projekt „Podpora hnízdění poštolky obecné – 

instalace hnízdních budek“ dle nabídky ornitologa K. Šimečka, včetně instalace web kamery.  

 

 

Úkoly pro členy komise:  --------- 

 

 

Termín dalšího jednání:  26. 1. 2021, 16:00 hod.  

Jednání pracovní skupiny: 7. 1. 2021, 15:00 hod.      

 

 

 

 

Zapsal: Ing. Tomáš Blažek 

Ověřil: Ing. Pavel Berka 
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Přílohy: 

1. Prezenční listina 

2a. Studie úpravy prostoru před knihovnou – situace 01 

2b. Studie úpravy prostoru před knihovnou – situace 02 

3. Nabídka a popis projektu „Podpora hnízdění poštolky obecné“ 

 

 


